

# UNISSA adakan lawatan sambil belajar ke luar negara

Siaran Akhbar dan Foto :  
Universiti Islam Sultan Sharif Ali

VIET NAM, Khamis, 2 Januari. - Universiti Islam Sultan Sharif Ali (UNISSA) melalui Fakulti Ekonomi dan Kewangan Islam (FEKIm) mengadakan Program Lawatan sambil Belajar ke Viet Nam, Saigon dan Ben Tre pada 22 hingga 29 Disember 2019.

Program Lawatan Sambil Belajar ke Luar Negara merupakan program tahunan FEKIm UNISSA.

Ini merupakan Kali Ke-3 ia diadakan, sebelumnya ke Kuala Lumpur, Malaysia pada tahun 2016; dan Jakarta, Indonesia pada tahun 2018.

Pada tahun ini, program tersebut mendapat sokongan daripada LiveWIRE Brunei. Seramai 10 orang menyertai lawatan, terdiri daripada tiga pensyarah dan empat orang pelajar FEKIm.

Menyertai rombongan UNISSA, tiga peserta LiveWIRE Brunei, iaitu Pengarah Program LiveWIRE Brunei, Pengiran Redzuan bin Pengiran Haji Abbas; Kaunselor Kanan Perniagaan LiveWIRE Brunei, Awang Mohammad Fadhilullah Tudun bin Haji Hassan; dan Pengurus JOCON Contractor, Awang Johari bin Ibrahim yang merupakan anak didik LiveWIRE Brunei, di mana berjaya menceburkan diri dalam bidang perniagaan. Rombongan lawatan diketuai oleh Dekan FEKIm, Dr. Abdul Nasir bin Haji Abdul Rani.

Tema Lawatan sambil Belajar ke Luar Negara pada tahun ini,



ROMBONGAN Universiti Islam Sultan Sharif Ali (UNISSA) melalui Fakulti Ekonomi dan Kewangan Islam (FEKIm) mengadakan Program Lawatan sambil Belajar ke Viet Nam, Saigon dan Ben Tre pada 22 hingga 29 Disember 2019 lepas.

'Eksplorasi Business Startup'. Viet Nam dipilih sebagai lokasi strategik lawatan kerana negara tersebut dinobatkan sebagai salah sebuah hab terbaik di dunia dalam bidang 'business startup'.

Matlamat utama lawatan ialah untuk menimba ilmu pengetahuan dan pengalaman mengenai praktik perniagaan yang dapat dikembangkan dalam kurikulum pengajian di FEKIm, di samping melihat peluang kerjasama di antara FEKIm bersama beberapa buah universiti dan industri di Viet Nam, khasnya dalam pengembangan Program Pengajian ke Seberang Laut (Study Abroad

Programme), Program Pertukaran Pelajar (Students Exchange Programme), dan Program Latihan Industri Seberang Laut (Overseas Attachment and Internship Programme).

Di Saigon, lawatan diadakan ke Quang Trung Software City (QTSC), Information Technology Park (ITP), Van Lang University, dan University of Economics and Finance (UEF). Di Ben Tre, lawatan diadakan ke Mekong Software and Innovation Technology Park, dan University of Tien Gian.

Selain daripada aktiviti lawatan, rombongan UNISSA juga

menghadiri Sesi Ceramah Business Startup, disampaikan oleh lima orang pembentang, iaitu Dr. Huynh Nhut Nghia dengan 'Viet Nam Startup Landscape'; Will Frith dengan 'Speciality Coffee in Viet Nam: Saigon and Dalat'; Phan Vu Giap dengan 'Beehexa: Connecting Applications and Automating Business Operation'; Pengiran Redzuan bin Pengiran Haji Abbas dengan 'Accelerating Ideas: All about LiveWIRE Brunei'; dan Awang Johari bin Ibrahim dengan 'Entrepreneurship Talk: JOCON Contractor'.

Selain itu, rombongan lawatan berkesempatan melihat bagaimana

perniagaan dijalankan di beberapa buah perusahaan, seperti perusahaan madu lebah, dodol daripada santan kelapa, Paper Rice, pertukangan tangan barang anyaman daripada daun jerami, industri pembuatan bata dan perniagaan penduduk tempatan di China Town dan Ben Than Market.

Program Lawatan sambil Belajar ke Luar Negara akan terus menjadi platform penting dalam memperkasa program yang ditawarkan oleh FEKIm, UNISSA seiring dengan keperluan negara dalam merealisasikan Wawasan Brunei 2035.

# Anak damit perempuan ditemui

Siaran Akhbar dan Foto : Pasukan Polis Diraja Brunei

BRUNEI MUARA, Khamis, 2 Januari. - Seorang anak damit perempuan yang baru lahir, seberat 680 gram ditemui pada petang kelmarin, 1 Januari 2020.

Anak damit tersebut didapati dalam keadaan bogel dan hanya berbalut dengan tuala juga diletakkan di atas kotak di kawasan Stesen Elektrik Lebu Raya



LOKASI penemuan anak damit perempuan yang baru lahir di kawasan Stesen Elektrik Lebu Raya Muara Tutong.

Muara Tutong.

Berikutan dengan insiden penemuan tersebut, Balai Polis Muara, Pasukan Polis Diraja Brunei (PPDB) segera dimaklumkan bagi tindakan mengenainya.

Pemeriksaan perubatan ke atas anak damit perempuan itu segera dijalankan dan pada masa ini, anak damit berkenaan ditempatkan di Unit Rawatan Rapi Anak Damit, Hospital Raja Isteri Pengiran Anak Saleha, Bandar Seri Begawan dan sekarang berada dalam keadaan stabil.

Kes ini diambil alih terus oleh Unit Siasatan Jenayah Penderaan Wanita dan Kanak-Kanak, Jabatan Siasatan Jenayah untuk siasatan lanjut.

Sehubungan itu, Jabatan Pembangunan Masyarakat juga dimaklumkan bagi keperluan kesejahteraan dan kebajikan anak damit tersebut.

Tiada penangkapan dibuat setakat ini berkaitan dengan kes berkenaan.

PPDB meminta kerjasama daripada orang ramai untuk memberikan apa-apa maklumat yang boleh membantu penyiasatan kes ini.



KOTAK berlabel dengan nama 'Noi' tempat anak damit perempuan yang baru lahir ditemui pada 1 Januari 2020.

Orang ramai boleh menghubungi Unit Siasatan Jenayah Penderaan Wanita dan Kanak-Kanak menerusi talian +673 2459500 sambungan 496 atau Talian Kecemasan Polis 993 atau melaporkan ke Balai-balai Polis berdekatan.

Orang ramai juga boleh menyalurkan maklumat ke Laman Sesawang [www.police.gov.bn](http://www.police.gov.bn) atau mesej terus ke Instagram @upa.ppdb.

Kes itu adalah kes pembuangan anak damit pertama yang dilaporkan pada tahun ini dan kes kedua yang dilaporkan dalam

masa sebulan.

Kes sebelumnya adalah kes penemuan anak damit lelaki, seberat 3.45 kg di Jalan Pasai Sengkulong yang dilaporkan pada 18 Disember 2019.

Pihak Polis melalui Unit Siasatan Jenayah Penderaan Wanita dan Kanak-Kanak, Jabatan Siasatan Jenayah berjaya menjalankan siasatan, di mana suspek berjaya dikesan dan dikenal pasti.

Pihak Polis ingin mengucapkan ribuan terima kasih kepada masyarakat atas bantuan yang diberikan.